
SZEGEDI EGYETEM ——— 

Hat nap sikere 
Szeptember 8-tól szeptem-

ber 14-lg, hat napon keresz-
tit! a szegedi felsőoktatási in-
tézmények KISZ-vezetői és 
aktivistái népesítették be a 
KISZ Csongrád megyei bi-
zottsága újszeged! táborát. A 
tábor otthonos vikendházai-
val, sportpályáival, killönbö-
IÓ szórakozás] lehetőségeivel 
kellemes otthona Is volt hat 
napon át a fiataloknak. S 
nemcsak a szórakozás, az 
együtt töltött órák élménye 
marad meg bennük. Szóra-
kozásra igazán nem is na-
gyon jutott Idejük. Tartal-
mas a KISZ-munkához sok-
sok ötletet adó előadások 
hangzottak el, ezeket szek-
cióülések követték, majd re-
szortkéntl megbeszélések. 
Mire véget ért ez a hét. 

mindhárom intézményünk 
KISZ vezetői megalapozott 
akcióprogramok birtokában, 
tájékozottan mind az általá-
nos politikai mind pedig az 
Ifjúsági mozgalmi élet leg-
időszerűbb kérdéseiben s ha-
tározott elképzelésekkel, fel-
készülten állhattak az 
196667-es év KISZ-feladatai 
elé. 

Szeptember 8—9—10-én a 
Szegedi Orvostudományi 
Egyetem és a Szegedi Tanár-
képző Főiskola kiszeseié volt 
a tábor. Szeptember 12—13— 
14-én pedig a József Attila 
Tudomány egyetem KlSZ-ve-
zetőié éa aktivistáié. Három-
három nap. Talán kevés is 
volt az idő a vezetőképző 
tanfolyam elé tűzött prog-
ram megvalósításához. 

Állami és pártvezetők 
látogatásai 

Mindhárom intézményünk 
állami és pártvezetői meglá-
togatták az újszegedi KISZ-
vezetőképző táborban a tan-
folyamon résztvevő hallga-
tóikat. 

Szeptember 9-én délután a 
Szegedi Tanárképző Főiskola 
KISZ-vezetői és aktivistái 
fogadtak a táborban kedves 
vendégeket. Dr. Szendrey Já -
nos főiskolai igazgató, Nagy 
Pál igazgatóhelyettes és Or-
goványi Zoltán a főiskolai 
pártszervezet t i tkára látoga-
tott ki hozzájuk egy kis esz-
mecserére. Nagy Pál igazga-
tóhelyettes szólt először a 
kiszesekhez, ma jd az ezt kö-
vető beszélgetés során Pe t ró 
Mária negyedéves és Spátai 
Tamás másodéves hal lgató 
az ú j alapszervezetek kiala-
kulásával kapcsolatos gon-
dokait és kételyeket vetett 
föl. Kiss Anna negyedéves a 
szociális segélyek elosztásá-
val kapcsolatos problémáit 
mondta el. Szó esett a tudo-

Az ifjúsági mozgalom tudományegyetemünkön 
Agitációs és propaganda 

munka, szervezeti élet, mű-
velődési csoportok. Pozitív 
és negutív tendenciákkal, az 
egyetemi i f júsági szervezet 
régi és ú j problémáival fog-
lalkozott Hevér László, a 
KISZ tudományegyetemi bi-
zottságának t i tkára a vezető-
képző tanfolyamon tar tot t 
előadásában. 

A VI. KISZ kongresszus 
Irányvonalát f igyelembevéve 
nagy szerepet kapot t a poli-
tikai jelleg az agit. prop. 
munkában. A politikai ne-
velő munka ennek ellenére 
sem érte el a k ívánt színvo-
n a l a t 

Nem következett be döntő 
javulás a szervezeti élet és 
fegyelem területén sem. 
Ezek a formai jellegű köve-
telmények nagyban befolyá-
solják az egész munka szín-
vonalát, szigorú megvalósí-
tásuk nélkül nem lehetséges 
a tar ta lmi munka elvégzése 
sem. Sok kívánnivalót hagy 
még mindig maga után a 
taggyűlések színvonala: hi-
ányolható a megfelelő elő-
készítés és az érdekességre 
való törekvés. A természet-
tudományi kar alapszerveze-
tei magas színvonalú tag-
gyűléseikkel ezen a téren is 
példát mutatnak. 

Szép sikereket ér t el az 
egyetem KISZ-szervezete az 
egyik legfontosabb terüle ten: 
a ku l tú rmunkában . Az el-
múl t év legfontosabb fel-
ada ta a művészeti csoportok 
színvonalának emelése volt. 
A KISZ-szervezet az egye-
temi pár t V. B. támogatásá-
val konkrét javaslatokat te t t 
az állami vezetésnek, mely 
minden esetben segítséget 
n y ú j t o t t A művészeti cso-
portok közül kimagaslik az 
Egyetemi Színpad, mely ml-

Előadások 
Szeptember 8-án, az orvos-

egyetemi és főiskolai közös 
vezetőképző tanfolyam első 
napján dr. Gombár József, a* 
KISZ KB egyetemi és főis-
kolai osztályvezetője előadá-
sában részletesen ismertet te 
a KISZ Központi Bizottság 
nagyszabásúnak Ígérkező 
őszi ós tavaszi programját . 
Másnap délelőtt Pálos Ta-
más, tartot t tájékoztatót, 
időszerű bel és külpolitikai 
kérdésekről. Szeptember 12-
én a JATE vezetőképző tan • 
folyamán dr. Koncz János, 
a megyei KISZ iskolai osz-
tályvezetője a kollégiumi 
konferencia és a KISZ KB. 
különböző felméréseinek ta-
núlságait öisszegezte. Szep-
tember 13-án Siklós János, 
az MSZMP megyei bizottsá-
gának t i tkára tar tot t idősze-
rű kérdésekről konzultációs 
előadást. 

nőségileg ós mennyiségileg is 
színvonalemelést é r t el. Jo-
gos bírálatok érték ugyanak-
kor az Egyetemi Színpadot a 
műsorpoli t ika és színjátszói 
tanulmányi eredménye te-
kintetében, amelyre idén az 
i f júsági szervezet is több 
gondot fog fordítani. A kissé 
mostohán kezelt tánccsoport 
az egri fesztiválon szerzett 
helyezésével bebizonyította, 
hogy több támogatást é rde-
mel a jövőben. 

A KISZ Központi Bizott-
ságának kulturális osztálya 
a tavaszi művészeti feszti-
vál megrendezéséén dicsé-
retben részesítette a JATE 
szervezetét és ígéretet tett. 
hogy a következő fesztivált 
is Szegeden rendezik meg. 

örvende tes esemény volt 
a KISZ-klub létrehozása. A 
klubéléet, a program kiala-
kí tásában az igényeket a 
szűkre szabott méretekhez 
kell formálni , de a konkrét 
megvalósításban nagyon sok 
múlik az egyetemi hallgató-
kon. 

Az utóbbi években fel len-
dült diákköri m u n k a fon-
tosságáról számadatok is t a -
núskodnak: a József Att i la 
Tudományegyetemen har -
minchét diákkör működik 
négyszázhatvanöt taggal. A 
helyi diákköri konferenciá-
kon a Jogtudományi Karon 
t i zenké t a Bölcsészettudo-

mányi Karon huszonkét, a 
Természet tudományi Karon 
pedig hetvennégy dolgozat 
került megvitatásra. Ebből 
kiindulva elhatározták, 
hogy amikor nem lesz orszá-
gos konferencia, mindenkor 
megrendezik a helyi talál-
kozókat. A diákkörök jelen-
leg a jövő év tavaszán Deb-
recenben sorrakerillő orszá-
gos konferenciára készülnek, 
ahol a szegediek remélhető-
en folytatják eddigi sikerei-
ket. 

Az utóbbi időben az egyik 
legjelentősebb terület lett a 
külügyi munka, nemzetközi 
kapcsolatok területe. Az 
idén összességében mintegy 
260 fiú és lányhallgató cso-
portos szervezett utazását 
biztosították az NDK-ba. 
Ugyanakkor fel kellett arra 
is figyelni, hogy a keretszá-
mok nem reálisak, háttérbe 
szorul a jutalom jelleg, és 
egyes hallgatóknál túlzott 
anyagiasság lép fel. A jövő-
ben a KISZ-bizottság na-
gyobb súlyt fektet a politi-
kai nevelési szempontokra és 
ar ra , hogy hozzájárulása 
nélkül egyetlen csoport sem 
szervezhet külföldi utat. 

A t i tkári beszámoló nem 
foglalkozott részletesebben a 
kollégiumokkal, amelyekről 
dr. Koncz János, a tárgyat 
kimerí tő előadást tartott . 

v. m. 

mányos diákkörök munká já -
ról, a társadalmi munka 
szervezéséről. 

Az igazgatósághoz intézett 
kérdésekre dr. Szendrey 
igazgató válaszolt s a vita 
folyamán Orgoványi Zoltán 
is hangot adott véleményé-
nek több esetben. 

Ugyanezen a napon, de va-
lamivel később az orvos-
egyetemi kiszesek gyűltek 
össze, hogy találkozzanak dr. 
Tóth Károly rektorra], dr . 
Szontágh Ferenc és dr. Nó-
vák István dékánokkal, va-
lamint dr. Bogáts Lászlóval 
az egyetemi pár t végrehaj tó-
bizottság t i tkárával . Erdős 
Sándor bevezető szavai után 
olyan kérdésekre válaszoltak 
a megjelent vendégek, mint 
a klinikai éjszakai ügyelet 
problémája, a menzaügyek 
intézésének különböző ne-
hézségei, a ciklikus oktatás 
eddigi tapasztalatainak mér-
lege. A vita itt is tar ta lmas 
és tanulságos volt bár — 
érthetően — a megjelent 
hallgatóság kissé gátlásosán, 
félénken fordult gondjaival 
a megjelent vezetőkhöz. 

Szeptember 13-án a József 
Attila Tudományegyetem ál-
lami ós pártvezetői látogat-
tak e j az újszeged! táborba. 
Ezen a beszélgetésen is érté-
kes véleménycsere a lakul t ki 
a vendégek és a vendéglátó 
kiszesek között a kommunis-
ta szakemberképzés külön-
böző kérdéseiről, az i f júsági 
szervezet szerepéről az egye-
temen folyó nevelő munká-
ban, a kollégiumi diákönkor-
mányzat, az i f júsági érdek-
védelem helyzetéről és más 
problémákról. 

SZEPESI ATTILA VERSEI: 

Kéretlen évszak 
Elvillan ez a nyár: 
gyökereit kitépik a földből 
goromba fagyok. 
Leveleiben pirosodik, 
tócsa-szeme hályogosodik — 
álmában a tél síkja ragyog. 
Elvillan, sehova. Bennünk 
mélyül a kaland — 
Fönn fellegekkel bútorozott az ég. 
Vaságú, vaslevelű fák közt 
fagy durrog. 

Puszta vidék. 
Inal az állat — ki védi meg? 
Az ember nem csavaroghat: 
bár sűrű a gond, indázó rengeteg, 
fölveti isten-arcú fejét, 
s káromkodik, ha nem dalolhat. 
Föléje-boruló vackában is őrzi 
a nyarat, egy ölelés melegét, 
kölykének béleli puha alommal 
a tenyérnyi zugot, hol majd világrajön 
Magához-emeli párját — 
És nem kopognak a háromkirályok, 
nem topognak az ajtónál a barmok, 
hogy a bölcsőt körülállják. 

Te világíts 
'...te legjobb szerető 
mikor nincs hova térnem 
mikor az utak összegabalyodnak 
mikor minden rongy és idétlen. 

Napom te légy eleven fáklyám 
kis hazámban egy valódibb haza 
hitedhez higyj igaznak-hűnek 
ha bárki bárhol bármit mondana. 

Formál) magadhoz hozzám-szédülj 
mikor letépnek megszaggatnak 
mikor hazugok hazudtolnak 
mikor rámkárognak a varjak 

mikor kóbor utcákban járok 
s vasnál vasabb öklével csap a szél. 
Te világíts te legjobb szerető 
örök kaland megnyugtató veszély. 

Szeptember 15-én délelőtt 
a megyei KISZ-bizottságon 
titkári értekezleten vitatták 
meg a vezetőképző tábor ta-
nulságait intézményeink 
KISZ-tItkáral. Szűcs Zsu-
zsanna, a főiskola részéről 
nagyon jónak mondta a me-
gyei bizottságnak azt a kez-
deményezését, hogy az újsze-
gedi tábort a vezetőképző 
tanfolyamok rendelkezésére 
bocsájtotta. Hasonlóan nyi-
latkozott Bcsenyi Sándor, az 
orvosegyetemi titkárhelyettes 
és Hevér László, a JATE 
KISZ-titkára is. Kifogásolták 
viszont, hogy túlzsúfolt volt 
a program, kevés volt a sza-
badidő. Rövidebb előadások 
és több konzultáció szüksé-
ges. Jövőre valószínű, hogy 
ugyancsak a táborban, 4—5 
nap lesz a Vezetőképző tan-
folyamok időtartama. 

A társasházakról 
Az elmúlt hónapokban 

mlnc|£n percet ki kell hasz-
nálni. hogy az ..Egyetemi 
KISZ Társasház I. ü tem" 88 
lakásának építése időben el-
kezdődhessen. Salnos na-
gyon sok aprónak tűnő 
probléma nehezítet te ezt a 
munká t ; kezdve a nyári sza-
badságolásoktól a bürokrá-
cián keresztül a résztvevők 
kissé ponlat lan ada t szolgál-
tatásáig Ezek ellenére szep-
tember 22-én az Intéző Bi-
zottság á tadta az É M. 
Csongrád Meevei Állami 
Építőipari Vállalatnak az 
építkezés! területet. Mint a 
Vállalat képviselője Kéri 
Kálmán építésvezető elmon-
dotta: azonnal megkezdik a 
felvonulást és még ebben a 

A zuhany alat t úszósap-
kás lány mosolyog. Meleg 
még a szeptemberi délután. 
A színes kis v íkendházak 
ve randá já ra csoportok tele-
pülnek.. A tábor három hét-
köznapja közül vagyunk ta -
núi az egyiknek. Az első 
n a p idegensége, furcsasága 
már feloldódott s há rom 
előadáson túl van is miről 
beszélni. A Jogtudományi 
Kar évfolyam-t i tkárai a 
szervezeti Iellegű kérdések-
ről vi tatkoznak Bodnár 
László, a kar i t i tkár vezeté-
sével. • 

— Az éveleji beindulás 
mindig nehéz, alaposan fel 
kell készülni. Konkré t el-
képzeléseink vannak m á r a 
szervezeti .kérdésekkel kap-
csolatban, de fel kell azt is 
tárni, hogv az egyes évfolya-
mokon milyen feladatok 
vannak. 

Az elsősöket f ő v á r t József, 
a Ságvári Gimnázium volt 
d i á k j a képviseli. 

— Ml a véleményed a tá -
borról? 

— Négy éve. amikor gim-
nazistaként társadalmi m u n -
kában itt dolgoztunk, el sem 
tudtam volna képzelni, hogy 
miiven szér) lesz. Az ember 
nem is gondolná, ha nem 
látná, hogy ennek mennyi 
munka van a túloldalán. A 
nroeram nekem egv kissé 
zsúfoltnak tűnik. 

— Mennvi lenne az ide-
ális idő oev jó orocram 
meevailósítására szerintetek* 

A tábor hétköznapjai 
— Egy hét lerme az ide-

ális — mondja DombovárI 
Péter. Két óra egv előadás-
ra és vi tára kevés. Az elő-
adó is siet, nem is lehet na-
gyon hozzászólni. 

A szervezeti kérdésekről, 
amelyek nagv vi tákat idéz-
tek elő Várkonyl Zoltán tit-
kárhelyet tes tartot t előadást. 

— Miért van szükség erre? 
— Igen magas a KISZ bi-

zottságban résztvevő szemé-
lyekre eső alapszervezetek 
száma. Harmincegy bizottsá-
gi tagra ötvenkét alapszer-
vezet esik. A karokon létre-
hozandó bizottságokat életre 
hívását nemcsak az indokol-
ja, hogy alapszervi ve-
zetőink Jelentős része nem 
rendelkezik kellő vezetői 
képzettséggel és tapasztalat-
tal, de az is, hogy rendkí-
vüli méretekben megnöve-
kedtek a kizárólag egvetemi 
szintű szervezőmunkák. ^ 

— Mi lenne a jelentősége 
a szervezeti változásoknak? 

— Ha a karokon bizottsá-
gokat hoznának' létre, sok 
olvan kérdés á tkerülhetne 
hatáskörükbe, amellyel lob-
ban tudnak törődni, akár a 
tagnyilvántar tásra, aká r ká-
derkérdésre Rondolunk A 
nagyobb önállóság, a tiszt-
séeek. funkciók hatásköré-
r e k tisztázása minden bi-

zonnyal javí taná a karokon 
folyó m u n k á t ^ 

A sátor hosszú asztalánál 
nagyon sokan ülnek. Leg-
a lább húszan. Az asztal vé-
gén Németh József kíséri fi-
gyelemmel a vita alakulását 
és Hevér László, akivel le-
ülünk a t tk-sok reszort-
gyűlésére. 

— J ó lenne, ha a lakás és 
elhelyezés kérdéseiben na-
gyobb szóhoz jutna az i f lú-
sági szervezet — fejezi be 
éppen az egyik hallgató a 
hozzászólását.- melvben a 
vb t i tkár délelőtti beszámo-
lóiát kivánta kiegészíteni. 

— Ha már itt vagyok és 
megengeditek, válaszolok — 
mondia Hevér László. A/, 
érdekvédelem eddig valóban 
kissé leegyszerűsítve kezolt 
terület volt. A hallgatók el-
helyezésében azonban igye-
keztünk mindent megtenni. 
Sainos a megyéktől eleve 
úgy jönnek, hogy e z ' vagy 
az a nallgató k e l l . . . 

A vita fellángol. 

Egy elsőéves hallgatóval 
ballagtunk a pálvát szeeé-
Ivrző földhányáshoz Király 
Zoltán, a kaposvári Tár r s ics 
Mihálv Gimnáziumból érke-
zett az egyetemre és ide. a 
táborba 

— Mit vártál , amikor meg-
kaptad a papírt a tábortól? 

— őszin tén szólva, nem 
tudtam mit vár iak. A közép-
iskolában nem volt KISZ 
élet, ha csak ké thavonként 
megrendezett érdektelenség-
be ful ladó gyűlésekre nem 
gondolok. Első-másodikban 
alapszervi t i tkár , harmadik-
negyedikben szervezőtitkár 
voltam, de fogalmam sem 
volt a KISZ hatásköréről. 
Mikor idejöttem. ültem, 
hal lgat tam és vártam, hogy 
mi lesz. Az első. amit lát-
tam, hogy a KISZ valamint 
el Í6 tud Intézni. 

A közönség közben elfog-
lalta helvét és kifut a pálvá-
ra a két csapat: a végrehaj-
tó bizottságiak játszanak 
elődöntőt a ttk-val. Aztán a 
jogászok legyőzik a bölcié-
szeket 3:2-re, ma jd másnap 
a döntőben a t tk-t 2:1-re s 
a harmadik lielvre a BTK 
kerül. 

A pingpongasztalokról le-
kerül a háló, elnéptelened-
nek a r.cuU" sá t rak és kis 
víkendházak. A zuhanv alat t 
nem mosolyog fürdősapkás 
lány, a verandákon nem ül-
nek izgatottan vitatkozó 
csoportok. Végetért a tábo-
rozás. Akik itt jár tak, .itt 
töltték három napjukat , 
most m á r az egyetemen pró-
bál ják megvalósítani, amit 
Itt tanultak. Ha ilven életet 
tudnak szervezni az egyetem 
Is. akkor igazán sikeresnek 
mondha t juk maid munká ju -
kat. 

Veress Miklós 

hónapban hozzáfognak az 
építéshez. Eizonvára mind-
annyiunk számára nagyon 
nagy örömet jelent ez a hír. 
különösképpen az Intéző Bi-
zottság számára, hisz felso-
rolni is nehéz lenne azt a 
sok akadályt, melven túl 
kellett iutnl az elmúlt fé l -
évben. Tekintettel arra . hogy 
az építkezés a tervezett Idő-
ben elkezdődik, minden re-
ménvünk meg van a r ra . 
hogv időben Átadásra kerü l -
nek a lakások. Lapunk leg-
közelebbi számában részle-
tesebb tudósítást közlünk az 
építkezés beindulásáról. 

Az „Egyetemi KISZ Tár -
sasház II. ü t em" építkezésé-
nek előkészítése is jól halad. 
Jelenleg az Alföldi Kőolaj -
fúrás i Vállalat végez f ú r á -
sokat a ta la jmechanikai 
szakvéleményhez, hogy a t a -
nulmányterv elkészítése u tán 
mostmár a végleges kiviteli 
tervdokumentáció is zavar-
talanul készülhessen. Most 
folyik a kisaját í tási tervek 
készítése is. hogy a bontási 
tervekekl egvJt t még e hó-
napban az il letékesekhez el-
jusson és sor kerülhessen a 
kisaját í tásra . 

Mint ismeretes. néhánv 
lakást tar talékolt a ké t 
KISZ Bizottság a később je-
lentkezők részére. A je lent-
kezési határ idő október 20. 
Az úlonnan Jelentkezők el-
bírálására novemberben ke-
rül sor. Megjegyezzük még. 
hogy az Intéző Bizottság el-
nöke minden hétfőn 15 óra-
kor továbbra is ta r t fogadó-
órát az Orvosegyetem KISZ 
Bizottságán. 

Gyászszertartás 
A közelmúltban tragikus 

hirtelenséggel elhunyt dr. 
Horváth István Károlyhak, 
az Irodalomtudományok 
kandidátusának. a József 
Attila Tudományegvetom 
klasszlka—filológia tanszéke 
docensének liamvait az egye-
tem képviselőinek, hozzá-
tartozóinak és ismerősöknek 
Jelenlétében szeptember 20-
án helyezték el a Belvárosi 
temető rolund.írlnmában. ]/ 
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